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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
ARBETSUTSKOTTET 

 
PROTOKOLL NR 3, 2008-2009 

 
 
 
Tid: 10 – 12/10 2008 
Plats: Umeå 
Deltagare: GRO PO Damberg, Controller LarsGunnar Holmberg VGRO Jan Lofjärd ,  

Jan Demuth(delvis = fredag) 
 
 
§ 42 Mötets öppnande. 

GRO PO Damberg hälsade AU välkomna och öppnade mötet. 
 
 
§ 43 Anmälan av övriga frågor.  

Till ärende listan tillfördes  
§ 61 a , Rapport Morogoro 
§ 61 b, Stim/Sami 
§ 61 c, Diplom 
§ 61 d, Virtuellt RM 
§ 61 e, Revisions PM 
§ 61 f, LCIF, grants 
§ 61 g, Info Lions Day, UN 
§ 61 h, Restaurangskolan/Radiohjälpen 

 
 
§ 44 Fastställande av ärendelistan.. 

Med ovanstående ändringar fastställdes ärendelistan 
 
 

§ 45 Beslutskontrollen. 
 Controller LG gick igenom utestående frågor från AU och GR-möten. 
 
 
§ 46 Ekonomi. 

A.  Uppföljning 
Controller L G Holmberg gick igenom det preliminära underlaget och stämde av 
mot samma period föregående år, genomgående är de rörliga kostnaderna lägre 
än motsvarande period föregående år. 
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Beslut: 
1. AU noterar den muntliga informationen. 
 
Bokslut.  
Controller LG Holmberg informerade om det preliminära bokslutet för 
föregående år. Underskottet hamnar på ca.650.000. Mer information kommer att 
förmedlas på GR-mötet och presentation kommer även i form av bilaga inför GR 
mötet. 
 
Beslut: 
1. AU noterar den muntliga informationen. 
 
Kostnadsbesparande Åtgärder. 
GRO P-O gick igenom de direkta åt gärder som kan göras, att göra The Lion 
billigare är ett alternativ som finnes, denna lösning kommer att föreläggas vid 
GR i november. Ytterligare tänkta besparingar är att upplysa kommitté 
ordförandena att hålla i pengarna och vara sparsamma. 
 
Beslut: 
1. AU noterar den muntliga informationen. 
 
B.  Placeringskommittèn  

Utestående placeringar är i dagsläget. 

a) Kortfristiga placeringar 

 
b) Långfristig placering 

Eldsjäls Biståndsfond, blandfond med ca 80 % aktier, marknadsvärde ca 
1 000 000. 

 
Beslut. 
1. AU noterar den skriftliga informationen. 

 
 
§ 47 NSR 2009, Oslo 

GRO P-O informerade om NSR 2009 och meddelade att inbjudan har gått ut. 
NSR äger rum 16 – 18 januari 2009 
 
Beslut: 
1. AU noterar ovanstående info och lägger till handlingarna samt konstaterar 

också att det budgeterade beloppet för NSR kommer att överskridas. 
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§ 48 GR i februari - upplägg 
GRO P-O gick igenom underlaget från resebyrån gällande konferensresa till 
Tallinn. 

 
Beslut: 
1. AU beslutar att förlägga GR-möte 5 , den 20 – 22/2 2009 på båten mellan 
Stockholm och Tallinn. Information om upplägget kommer att ges vid 
novembermötet. 
 
 

§ 49 Kontoret. 
JD informerade om att det nu är möjligt att koppla upp sig mot nätet på kontoret 
när man är på besök. Han informerade också om årets uttagna semesterdagar och 
hur många dagar som personalen på kontoret har kvar. 

 
Beslut:  
1. AU noterar ovanstående muntliga rapport och lägger den till handlingarna. 

 
 
§ 50 Personalens Tjänstebeskrivning. 

GRO P-O gick igenom respektive profils tjänstebeskrivning och dessa 
diskuterades . Några förtydliganden gjordes men inga förändringar eller tillägg 
gjordes.  
 
Beslut:  
1. AU noterar den muntliga rapporten och lägger den till handlingarna 

 
 
§ 51 Profilkampanj. 

GRO P-O föredrog bilagorna 38, 38a, och 38b. Efter genomgånga av materialet 
och diskussioner kom AU fram till följande: 
 
Beslut:  
1. AU föreslår GR att besluta enligt arbetsgruppens förslag. 

 
 
§ 52 Profilprogram 
 GRP P-O gick igenom bilaga 39, AU har tagit del av förslaget. 
 

Beslut:  
1. AU ger Cynthia i uppdrag att återkomma med mallar för respektive nivå för 
att förtydliga förslaget. 

 
 
§ 53 Europa Forum, Cannes. 

VGRO Jan förmedlade sina intryck från årets Europa Forum. En skriftlig rapport 
kommer att sammanställas av GRO så fort all information finns tillgänglig.  
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Beslut: 
1. AU noterar den muntliga rapporten och ser fram emot den skriftliga. 
 
 

§ 54 Conventionresan. 
 GRO P-O informerade att det finns 3 st offerter att ta ställning till. De har 

inkommit från Big Travel, Kilroy Travel och Winslow Travel. Offerterna gicks 
igenom och jämfördes. 

  
Beslut: 

 1. AU beslutar att upphandlingen av Conventionresorna går till Winslow Travel. 
 
 Frågan gällande reseledare diskuterades åter. 
 

Beslut: 
 1. AU upphäver tidigare beslut från AU-2 §39. 
 AU beslutar att sittande GRO ges uppgiften att fungera som reseledare på 

Convention i Minneapolis. 
 
 
§ 55 FUU 

GRO P-O gick igenom den skriftliga rapporten (bilaga 45) 
 
Beslut: 
1. AU noterar den skriftliga rapporten och lägger den till handlingarna. 
 
 

§ 56 Hjälpkommittén 
GRO P-O gick igenom bilaga 40., från Sveriges Lions Hjälpfond. 
 
Beslut:  
1. AU noterar den skriftliga rapporten och lägger till handlingarna. 
 
GRO P-O föredrog bilagorna 41, 42 och 43. 
 
Beslut:  
1. AU noterar de skriftliga rapporterna och lägger till handlingarna. 

 
 
§ 57 Ungdomskommittén. 

GRO P-O föredrog rapporten, bilaga 44. 
 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att besluta enligt kommitténs förslag. 
 
 

§ 58 RM i Umeå 2009 
 AU har under helgen besökt den anläggning som kommer att härbärgera 2009 

års Riksmöte. Umeå Folkets Hus är en fantastisk anläggning som kommer att 
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innefatta både möte, seminarier och fester. Till hotellen är det som man säger i 
Umeå, högklackat avstånd. Planeringen är på väg in i ett slutskede och AU´s 
uppfattning är att det kommer att fungera väl i Umeå. Prisnivån ligger i paritet 
med föregående RM. 
 

 
§ 59 Världens Barn. 
 Ingen rapport från kommittén, men AU har tagit del av resultatet från 

insamlingsgalan..  
  
 
§ 60 Röda Fjädern 

VGRO Jan informerade från senaste styrgruppsmötet i Uppsala 081007. 
Medverkade från Lions gjorde v.Ordförande Sven-Arne Wennerberg, Röda 
Fjädern general Bertil Ravnell och undertecknad. Planeringsarbetet går fort 
framåt och massor med bollar är i luften. Röda Fjädern pins är framtagna, likaså 
ett pins för våra medlemmar att bära. Målet med aktiviteten är att samla in ca 30 
miljoner till beroendeforskning under 2009. Det finns två alternativa budgetar 
beroende på om det kommer att bli en TV-gala eller ej. En kickoff är planerat till 
den18 oktober för distrikts ansvariga och samordnare. RF-generalen Bertil 
Ravnell kommer att inbjudas till GR i Stockholm för att presentera projektet. 

 
Beslut:  
1. AU noterar den muntliga rapporten. 

 
 
§ 61 Övriga Frågor. 

A. Rapport Morogoro 
 GRO P-O föredrog den skriftliga rapporten (bilaga 46.).  
 Beslut. 

1. AU noterade den skriftliga rapporten och lägger den till handlingarna. 
 
B. Stim/ Sami. 
LG föredrog information gällande höjning av avgiften. 
 
Beslut: 
1. AU föreslår GR att med anledning av Stim/Samis höjda avgift besluta att höja 
avgifterna till distrikten i motsvarande grad. 
Klubbarna betalar idag 300:-, kommer att betala 360:- 
 
C. Diplom. 
AU diskuterade Cynthias utkast till nytt Lions diplom. 
 
Beslut: 
1. AU återremitterar ärendet till Cynthia för kompletteringar. 
 
D. Virtuellt RM. 
AU har låtit undersöka möjligheterna att rösta  på distans vid RM (detta 
enl.motion nr 2.) Jan D har varit i kontakt med Telia för att undersöka 
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möjligheten att rösta över telefon. Dock är i detta fallet inte säkerheten 
tillfredställande och priset något flytande. 
Cynthia har undersökt möjligheten att rösta över webben. Kostnaden är hög och 
säkerhetsaspekten oklar. Röstning över nätet kommer också att ta längre tid. 
Cynthia har också tagit fram kostnader för att kunna visa RM på nätet. Detta 
innebär  idag relativt överkomliga kostnader. 
AU har efter diskussioner kommit fram till att för att det över huvud taget skall 
kunna röstas på nätet så måste RM sändas på WebbTV, men då det inte finns en 
lösning framme just nu när det gäller röstning som är ekonomiskt försvarbar så 
har AU föreslagit RM i Umeå att som ett första steg försöka sända RM över 
webben för att se om detta kan vara något för framtiden. 
 
 Beslut: 
1. AU ser inga möjligheter att nu rent praktiskt eller ekonomiskt genomföra 
andemeningen i motion 2. och föreslår GR att meddela RM att telefon och 
internetröstning för dagen inte är genomförbart 
 
E. RevisionsPM. 
AU har gått igenom svaret på förtroendevald revisor Willy Lindgrens 
revisionsPM till LC Råda-Mölnlycke. Efter samtal med Willy konstaterades att 
han tycker att svaren som han fått är ofullständiga. 
 
Beslut: 
1. AU har bett Willy att återkomma med kompletterande frågor 
2. AU efterlyser också den broschyr som skall vara tryckt. 
 
F. LCIF, grants. 
AU diskuterade hanteringen av viktiga dokument gällande ansökningar av medel 
från LCIF eller annan partner. 
 
Beslut: 
1. AU föreslår att alla viktiga dokument diarieförs och hanteras på kontoret.. 
 
G. Lions Day, UN. 
GRO P-O informerade om Lions dag med FN den 30 mars 2009, kostnaden är 
110 dollar för lunchen, obs. resa tillkommer. 
 
Beslut: 
1.  AU noterar inkommen skrivelse och lägger till handlingarna..  
 
H. Restaurangskolan/Radiohjälpen. 
AU konstaterar att resterande pengar 396.000 till restaurangskolan i samråd med 
Radiohjälpen ”lånas” av redan beviljat anslag för Morogoro. Dessa 396.000 söks 
sedan igen från Radiohjälpen 2009. 

 
I.  Motion nr 1, 2007-2008. 
Modell för kommunikation om klubbarnas bidrag till projekt. 
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AU ger redaktör Maud Nordell i uppdrag att  se över förutsättningarna för att på 
MD´s hemsida lägga in löpande projektinformation( t.ex. tidplan, kostnader, 
status, osv.) 
AU anser att när det gäller den andra att satsen så ligger detta på distrikten och 
distriktsguvernören. 
 
 

§ 62 Kommande möten. 
 

A. GR 4 i Stockholm 14-16/11-08 
Kallelse/inbjudan finns ute  
B. AU 4, Stockholm. 6-7/12 
C. NSR, Oslo, 16-18/1-09 
D.  AU 5, Stockholm, 31/1-1/2 -09  
E.   GR 5 på MS Romantica 20-22/2-09 

 
 
§ 63 Avslutning. 

GRO P-O tackade de närvarande för visat intresse och avslutade mötet. 
 

 
2008-10-14 
 
 
 
 
 
Jan Lofjärd  PO Damberg 
vGRO  GRO 
 
 
 
 
Justeras: 
 
 
 
Lars Gunnar Holmberg 
Controller 
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Internationellt ungdomsutbyte 
 
Den årliga YE – utbildningen genomfördes den 20 september. Deltagare Kjell Olsson ZO (VG) 
Monica Jönsson YEC o LEO (SM), Britt Nilsson ZO samt LEO (B ), Torsten Zakrisson YEC 
(B),  Maria Fältmark YEC (P), Yvonne Nord YEC samt LEO (GD), Claes-Göran Stadler YEC   
( SV ), Melker Lindqvist lägerchef (N), YEC från S, U och A  saknades 
YED Vivianne och BYED Anne-Catherine representerade U och A.                                    
 
Vi gick igenom mål och inriktning för internationellt ungdomsutbyte och uppdragsbeskrivning 
på MD och Distriktsnivå. Vad innebär uppdraget som YEC diskuterades.  
YEC har ett övergripande ansvar för lägerplanering och är ett viktigt stöd för lägerledningen 
när det gäller planering och inriktning. YEC har det övergripande ansvaret för rekrytering av 
värdfamiljer i distrikten. YEC är kontaktperson mellan lionsklubbarna och YED när det gäller 
hantering av ansökningar.  
Gruppen fick information från genomförandet av årets läger. Erfarenheter som är viktiga för 
kommande lägergenomförande 2009.  Information och diskussion om planering, tidsplanering, 
inriktning och rutiner för utbytet.  
 
Har Distrikten mål för antal utresande ungdomar 2009? Det framkom att det var oklart huruvida 
det finns mål. Vi gick laget runt och de distrikt som inte hade mål där utgick vi från antal 
ungdomar som har deltagit i utbytet det senaste året. Gruppen uppskattade att ca 80 ungdomar 
preliminärt kommer att delta i internationella läger sommaren 2009.  
 
Nya länder som vi har överenskommelse med 2009 i det internationella ungdomsutbytet är ex 
Moldavien, Makedonien, Rumänien, Ukraina.  
 
Vi kommer nu att börja tillämpa on-lineansökningar både för utresande och inresande 
ungdomar. Motiven är att dels spara pengar, papper och porton, dels snabba upp processerna i  
informationshanteringen.   
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LEO 


 
LEO-seminarium genomfördes den 21 september. Följande personer deltog i seminariet:  
Monica Jönsson (SM), Britt Nilsson (B), Kjell Olsson (VG), Torsten Zakrisson (B), Yvonne 
Nord (GD), Kerstin Fors (U), BYED Anne-Cathrine Karlsson. Representanter från sju distrikt.  
 
Vi gick igenom mål och inriktning för LEO-verksamheten. 
Idag finns tre LEO-klubbar;  Sölvesborg, Kil och Göteborg  
Inventeringen visar att SM har möjlighet att starta tre nya LEO-klubbar under året, U kommer 
att diskutera LEO-frågan och B tror att det finns möjlighet att starta ytterligare en ny LEO-
klubb. Några distrikt har aldrig diskuterat LEO-klubbar.  
 
Den svenska översättningen på definitionen LEO är följande:  
Ledarskap  ( = att ta ansvar ) 
Erfarenhet ( att lära av varandra) 
Offervilja ( att vara osjälvisk och bjuda på sig själv 
  
Gruppen anser att Offervilja bör bytas ut mot ex omsorg – omtanke. Därför att offervilja är ett 
begrepp som idag förknippas med ex självmordskandidater  i  vissa religiösa och politiska 
grupper. 
Denna information har gått vidare till Maud Nordell som har tagit uppgiften för vidare 
bearbetning. Hon tillskriver Anders Medin och ber om en ny officiell översättning. 
 
För att skapa möjligheter att hitta information på hemsidan om våra LEO-klubbar  är en lösning 
att från LEOs sida länka in LEO-klubbarna. Ska man nu hitta t ex Göteborgs LEO så måste 
man veta att LC Mölnlycke /Råda är fadderklubb och således söka den vägen. Vi beslutade att 
använda Sölvesborgs hemsida med LEO - sidan som mall för övriga intresserade distrikt och 
LEO-klubbar.  
Maud Nodell är kontaktad ang länkning till LEO-sidan.  
 
Maud Nordell är också kontaktad ang om vårt önskemål att det alltid ska finnas en LEO-spalt i 
tidningen the Lion.  
När det gäller Internetklubbar var samtliga var överens om att avvakta med internetklubbar  i 
nuläget. Gruppen diskuterade också hur vi ska gå vidare i utvecklingen av LEO-klubbar. Vi 
kommer bla att anordna ett LEO- seminarium för LEO-medlemmar och vi planerar att också 
förlägga ett semiarium före eller i samband med Riksmötet.    
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Kampen mot droger – Lions Quest   
Rapport,  Willy Bäckström 
  
Tillsammans med Lions Quest hade jag kallat utsedda DNO från de 10 distrikten. De som hade 
möjlighet komma var, Felle Fernholm (A), Rose-Marie Häring (B), Ander Bring (GD), Monica 
Lind (N), Mats Forsberg (P), Inger Lyhagen (S), Bo Sigeback istället för Bengt Eskilsson (SM), 
Ulla Barthelson (U). 
Min avsikt med mötet var att lära känna dem och deras uppfattning om uppdraget. 
Under 4 timmar pratade vi igenom om vad denna grupp har för arbetsuppgifter och ambition. 
 
Entydigt framgick att det som de som DNO tagit på sig var uppgiften att i respektive distrikt 
driva Lions Quest framgångsrikt. 
Det uppdraget är fullt tillräckligt framfördes från samtliga.  
 
Någon befattningsbeskrivning av DNO arbetsuppgifter saknas och det bestämdes att vi under 
hösten ska se över en befattningsbeskrivning för DNO färdig under hösten. Inriktningen bör 
vara att utbilda och inspirera zon och klubbansvariga till att sälja TILLSAMMANS i större 
utsträckning. 
Vidare bestämdes att alla ska tänka över ett mer lämpligt namn på gruppen som om möjligt 
vara klar till 10 oktober. 
MDNO framförde att hans åsikt var att den här gruppen hade ett vidare mandat vilket inte 
delades av gruppen. 
 
Gruppen framförde att arbetet med sammanställa uppgifter om vad MD101 gör vad gäller 
direkt stöd till dem som utsatts för våld i olika former, narkotikabekämpning är dem 
övermäktigt och bör ligga på DG i respektive distrikt. 
Lions Quest ”TILLSAMMANS” täcker upp det preventiva arbetet som Lions bör bedriva. 
 
Att verka på lokalplanet mot våld och droger är till för respektive klubb. 
Åsikten i DNO gruppen är att beslutet om insamling av 100:- medlem för utvärdering stoppas. 
Om den ändå slutförs skall pengarna gå till LQ verksamhet i lämpligaste form. 
 
Rapport från Bruno Ahlqvist bifogas separat. 
 
 
Orkester Norden  
   
Rapport från Lennart Fridén bifogas senare 
 
Förslag till beslut 
Arbetsutskottet / Guvernörsrådet 
 
Föreslås besluta  
att  arbetet inom ” Kampen mot droger - Lions Quest ” under verksamhetsåret i första hand ska 
fokusera på Lions Quest 
 
att godkänna kommitteéns förslag att arbeta fram en ny översättning av ordet ” offervilja ”  i 
definitionen av LEO 


   
 







Bil 44 
2008-10-07 


Sidan 5 av 6 
LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD1012008-2009 


Rapport till GR 3 2008-11-15/16 gällande Lions Quest. 
 
Bakgrund 
 
GR 2007-2008 anvisade medel till Lions Quest att genomföra en veckoslutsutbildning av  
2 – 3 Lions Quest-säljare för varje distrikt. Dessa personer skall vara villiga att under en tid av 2 – 5 
år i sina respektive distrikt vara behjälpliga att presentera Lions Quest-programmet  ”Tillsammans” 
för skolor och boka kurser för skolpersonal. Dessa resurspersoner skall också kunna hjälp klubbar att 
förbereda och genomföra besök hos skolledare. 
 
Möjligheterna för att öka antalet bokade kurser har förbättrats i och med att vi sedan föregående GR-
sammanträde fått det positiva beskedet att regeringen tillskjutit mera pengar för utvärdering av 
program mot mobbning i skolor. Detta innebar att Lions Quest ”Tillsammans” kom med bland de 
program som utvärderas under tre år på statens bekostnad. 
 
Det träffade samarbetsavtalet mellan Lions distrikt 101-S, Region Skåne och Kommunförbundet 
Skåne är också mycket positivt för Lions Quest. 
 
Anmälda Lions Quest-säljare   
 
Inbjudan till LQ-säljarkursen möttes med stort intresse från distrikten och fyllde de ställda 
förväntningarna. Kursen anordnades på det datum som passade de flesta av dem som anmält intresse 
enligt följande: 
 
Distrikt Antal deltagare Intresserade som ej Totalt antal   
   kunde delta  LQ-säljare 
 
101-A 1  1  2 
101-B 2  1  3 
101-GD 2  1  3 
101-N 2  -  2 
101-P 1  1  2 
101-S 5  -  5 
101-SM 2  1  3 
101-SV 1  1  2 
101-U 2  -  2 
101-VG -  1  1 
 
Summa 18  7  25 
 
Med hänsyn till det positiva avtalet mellan distrikt 101-S och skånska myndigheter accepterades fem 
deltagare från 101-S. 
 
Kursens genomförande 
 
Tidpunkten för kursen samordnades med MD 101:s konferens för distriktens antidrog-ansvariga. 
MDNO Willy Bäckström höll sitt möte med ”DNO” på Scandic Hotel Bromma på förmiddagen 
lördag den 27 sept. LQ-säljarkursen hölls lördag e.m. 27 sept och söndag f.m. 28 sept. Samtliga 
närvarande DNO deltog även i LQ-säljarkursen. 
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Lördagen ägnades åt ingående information om innehållet i Lions Quest-programmet ”Tillsammans”. 
Den nytta som har kunnat konstateras i lokala utvärderingar redovisades. En rektor som låtit utbilda 
hela sin skolpersonal redovisade sina erfarenheter, som bland annat innehöll 55% minskad 
skadegörelse. Vi gjorde också en genomgång av konkurrerande programs innehåll och priser och 
kunde konstatera att många program kan ses som komplement till ”Tillsammans” på grund av att vårt 
program behandlar hela värdegrunds-problematiken och inte enbart delar såsom mobbning, 
drogprevention etc. 
 
Söndagen ägnades åt säljteknik med genomgångar av förberedelser, analys, genomförande av 
säljsamtal och olika tekniker för att nå fram till ett avslut. Vi gick också igenom och diskuterade ett 
säljstödsmaterial samt gjorde övningar med detta material. 
 
Utbildningen skall följas upp med telefonmöten under hösten när alla deltagare hunnit göra minst ett 
besök hos en skolledare för att presentera Lions Quest ”Tillsammans”. 
 
Samtliga deltagare var mycket entusiastiska inför uppgiften. 
 
Genomgångar kommer också att göras med dem som inte kunde delta i utbildningen. 
 
Gävle 2008-09-29 
 
Bruno Ahlqvist 
Ordf. 
 
(GR-rapport LQ-säljkurs sept 2008)      
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Till AU/GR 
 
RAPPORT FRÅN FUU-KOM 
 
 
Sedan GR-mötet i Skara har FUU-arbetet varit koncentrerat på Enkäten och utbildning i Stockholm 
3-4/10-08. 
 
Enkäten är ute hos klubbarna sedan slutet av augusti, och distributionen skedde över nätet så när som 
på ca 90 klubbar där vi saknade presidenter med e-mail. I dessa fall tog vi postverket till hjälp. Varmt 
tack till Cynthia på kontoret för all hjälp. 
 
Till dags dato har ca 60 svar inkommit, och vi förväntar oss en stark ökning i slutfasen. Deadline är 
som bekant 31/10-08. 
 
Därefter kommer FUU-kom. att sammanträda första helgen i november för att analysera och bokföra 
svaren från klubbarna. 
 
Det är vår förhoppning att kunna presentera ett preliminärt resultat vid GR-mötet i Stockholm 15-16 
november. 
 
MDLDC Finn Bangsgaard ber mig påminna om det utbildningsråd  som diskuterades i Skara. Rådet 
bör bestå av MDLDC + 2 personer (varav gärna en med pedagogisk bakgrund).  
 
Vid seminariet som hölls i Stockholm 3-4/10 presenterades nyheter i utbildningen (gäller 
utbildningen av ZO och klubbpresidenter). Sune Karlsson var inkallad att presentera det program 
som distrikt 101-VG utformat. Detta mottogs mycket väl av distriktens LDC och kan anses vara 
”sjösatt” för att delge distrikten en likvärdig utbildning. 
 
Den andra delen av seminariet vände sig till distriktens EO/MO och koncentrerades kring MERL-
frågor. Vi var eniga om att arbeta hårt inom resp. distrikt för att nå nya medlemmar, och inte minst, 
behålla de medlemmar vi har. Nyklubbsbildning är också viktig, och därför uppmanades distrikten att 
se över ”vita fläckar” för filialklubbsbildning. 
 
Rapporter från distrikten skall delges FUU-kom. Detta för att kunna följa upp de mål som resp. DG 
satt upp. Vi var eniga om att vi behöver bättre styrning framförallt vad gäller delmål och slutmål.  
 
 
 
Tranemo den 6 oktober 2008    
 
Bengt-Arne Bengtsson 
FUU-kom. Ordf 
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Förslag på profilkampanj för Lions Sverige 


Bakgrund 
Guvernörsrådet nr 2 i Skara, augusti 2008, 


behandlade i §36 frågan om fortsättning på 
”Varumärkeskampanjen”.  
GRs beslut blev att tillsätta en arbetsgrupp 


bestående av MD 101s PR/Info/Red Maud 
Nordell och PRC 101‐A Claes Christell. 


Uppdraget var att ta fram ett förslag på 
profilkampanj för Lions Sverige, till beslut på 


GR 3 i november.  


Förutsättningar 


Då GR 2 inte beslutade om någon budget för 
profilkampanj, ej heller om omdisponering i 
befintlig MD budget för verksamhetsåret 


2008‐2009, bygger arbetsgruppens förslag – 
som presenteras längre ned – på att MD ska 


söka bidrag från LCI, det bidrag som alla 
multipeldistrikt har rätt att söka utan 


matchning och som är på maxbelopp 20 000 
USD.  Förslaget bygger alltså på att MD efter 
ansökan får dessa medel fullt ut, i annat fall 


kan förslaget inte genomföras.  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Förslaget 
Sammanfattning 


Ett paket bestående av: 


Annons 
MD sköter 
införande i rikstäck. 
media. 
Distrikt/klubb 
lokalt.  


Affischer 
+ öppen 
mall för 
lokalt 
anpassade 
affischer 


Brosch‐
yr 


”Diplo
m”   
Vi 
stöder 
Lions 


Lista med tips 
publicera gratis 
och att man k 
förhandla 
rabatt i media. 


Lista med 
tips var 
man kan 
sätta upp 
affischer 


Tips på 
hur  
använd
broschy
ren 


Lista 
med 
tips på 
hur 
använd 
tavlan 


    
Paketet innehåller även verktyg för: 


Medlemsrekrytering : Frågebatteri ”PDG Sören 
Fohlström”, frågor på ”stan” för få igång dialog 
som kan leda till inbjudning till klubben.  


”Skänningemodellen” ‐ VDG Mikael Sönner. 


 


Paketet med ovanstående verktyg erbjuds 
klubbarna. 


MD (via bidraget från LCI) bekostar 


framtagande av tryckfärdiga (pdf) original.  
Samt införande av annonser i riksmedia. 


Klubbar/distrikt bekostar sina exemplar och 
införande i lokal media.  


Profilkampanjen bygger på att klubbarna är 
aktiva på ”stan” samtidigt med 


annonseringen.  
Profilkampanjen bygger på samtidighet i tid.  
Kampanjen bygger på att klubbarna använder 


frågorna för att ”skörda” och få till stånd 
inbjudna till klubben. 
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Mer detaljerat 
Syfte: 


Fortsätta uppmärksamma Lions gentemot 
allmänheten, målgrupp = samma som i 


varumärkeskampanjen (ca 40+) samt ca 10 år 
yngre.  Med mediavalet, se längre ned, når vi 
åldersgrupper 15‐79 år. 


Varför då? 
För att underlätta för klubbarnas medlemmar i 


rekryteringen av nya medlemmar. Plus för att 
exponera Lions för presumtiva givare och 


stödjare på olika sätt – ex. sponsring.  


 


Mål:  
Alla distrikt ombedes intervjua 100 personer 
var efter avslutat annonsperiod. 5 % av totalt 


tillfrågade bör säga ”sett annons”.  


Vad: 


Lions exponeras i annonser i riksmedia, 
samtidigt med lokal media. Samtidigt som 


klubbarna gör aktiviteter på ”stan” och 
använder broschyr och affischer i paketet. 


Efter exponeringsperioden gör 
distrikten/klubbarna uppföljning med 
”frågepaketet på stan”. Dels för att se om 


målet med annonserna infriades och dels för 
att få igång dialog om Lions med allmänhet i 


syfte bjuda in nya medlemmar till klubben. 


Klubbarna bör jobbar även med frågepaketet 


och ”Skänningemodellen”, den senare från 
hösten 09. 


 


Budget: 
Bygger på att MD söker och får bidrag från LCI 


om 20 000 USD = ca. 130 000 SEK.  


MD (via bidraget från LCI) bekostar 


framtagande av tryckfärdig (pdf) annons, 


tryckfärdiga (pdf:er) på affischer samt en mall 
för klubb/distrikt att göra lokalt anpassade 


affischer,  samt tryckfärdig pdf till ”diplom”, 
30 000 till det. 


 
MD (via bidraget från LCI) bekostar införande 
av rabatterad annons i riksmedia. 100 000 till 


det. (Mer detaljerat om annonserna längre 
fram i detta dok.) 


 


Klubbarna ‐ alternativt distrikten beslutar 


själva om de har i egen kassa eller behöver 
söka bidrag från LCI ‐ vilket är förbundet med 


matchning ur egen distriktskassa ‐ och 
bekostar införande i lokala media – alternativt 
lyckas få gratisinförande (s k pluggannonser). 


Bekostar upptryckning av affischerna, 
bekostar rekvirering av broschyrerna 


(självkostnadspris 45 öre/styck) och bekostar 
upptryckning av ”diplom” plus inramning av 


densamma.  
Klubbarna planerar (bekostar) och gör egna 


aktiviteter (kan vara redan planerade dylika) 
under tidsperioden.  


Tid: 


Profilkampanjen bygger på att Lions i 
riksmedia exponeras med annonser, samtidigt 


som klubbar/distrikt lokalt också ser till att få 
in annonser i media under samma tidsperiod.  


Samtidigt som klubbarna har aktiviteter på 
”stan”, där de använder broschyren och 


affischerna i paketet, under samma period.  


 


‐ ‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐  


Dec. 08 jan/feb 09 mars/april 09 
Ansök in LCI Svar fr LCI Produkt av mater 
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‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ ‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
maj juni sept 09 


expon + forts annons inbjud t klubb  
aktivitet + uppfölj  


Uppföljning: 
Efter exponeringsperioden gör 
distrikten/klubbarna uppföljning med 


”frågepaketet på stan”. Dels för att se om 
målet med annonserna infriades och dels för 


att få igång dialog om Lions med allmänhet i 
syfte bjuda in nya medlemmar till klubben. 


MD 101 PR/Info skriver rapport till LCI. 


 


Detaljer om annonserna m m 
130 000 SEK är inte mycket pengar egentligen 
när vi pratar profilkampanj. (Jämför 


Varumärkeskampanjen där det satsades ca 
700 000 SEK/år i 3 år i exponering.) 


Då vi vill ha så stor impact som möjligt av 
pengarna i annonsexponering så har vi vänt 


oss till de kanaler Lions använde sig av i 
varumärkeskampanjen, liksom annonsen 


”Lions 60 år”.  Kanaler som vi också vet, tack 
vare experthjälp i arbetet med 
varumärkeskampanjen, når vår målgrupp.  


I dessa kanaler får vi kraftig rabatt och 
uthållighet i kanaler och budskap är en 


framgångsfaktor när man pratar annonsering.  


När det gäller framtagande av material är det 


samma sak, vi måste vara kostnadseffektiva då 
vi inte har mycket medel till buds. 


Arbetsgruppen utgår därför ifrån befintligt 
material, som uppdateras. Vi kommer ta fram 
annonser 1 eller 2 original i pdf i stil med de 


som togs fram till ”Lions 60 år”.   


Vi kommer uppdatera och modernisera de 


MD affischer som redan finns. 


Vi kommer att använda den  broschyrer ”Lions 
– människor som du” som redan är upptryckt.  


Vi kommer att anlita en firma som redan 
arbetar för Lions och där det finns 


professionellt kunnande på trycksaker och 
original. Det är inte en reklambyrå, men väl en 
byrå för trycksaker (Weststudios AB), som 


arbetar med grafisk form, original och 
trycksaker. Weststudios AB har bland annat 


gjort broschyren ”Lions – människor som du” 
och ger oss fördelaktiga rabatter.  


Klubbarna får  profilpaketet innehållande: 


• Tryckfärdiga pdf:er på annons och 
affischer  samt ”diplom”– på CD. 


• 1 ex på papper av annons ‐ prov 


• 1 ex på papper av affisch –prov 


• 1 ex ”diplom” på papper ‐ prov 


• 1 ex av broschyren  


• Tips listor, ex på var man kan sätta 
upp affischer.  


• ”PDG Sören Fohlströms frågor” 


• ”VDG Mikael Sönners 
Skänningemodell” (när klar?) 


MD PR/info tar fram detta och administrerar 
ut till klubbarna. (För porto tas befintligt MD 


konto för PR/Info som har ca 10 000 kvar på 
kontot.)  


Detaljer om annonsinförandena riksnivå 


Cirka 4 införanden under ca 1 månad  = 
räckvidd = 60 %, alla 15‐79 år, ca 4 miljoner 


läsare i hela Sverige.  Exp, GT,  Kvällsposten o 
Aftonbladet.  Ex.  3 spalter full höjd. Eller 


halvsida. (Förhandling pågår för bästa lösning) 
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Konklusion 


Detta profilpaket och tillvägagångssätt kan  
upprepas årligen. I sin helhet eller i delar och 


under förutsättning att budget tilldelas för 
rikstäckande annonsering, antingen via MDs 
egen budget eller via sökt och fått bidrag från 


LCI.  
Sören Fohlströms frågor kan användas av 


klubbarna regelbundet under hela året. 


Ansvar  


MD ansvarar för att ta fram annons, affisch, 
tavla och broschyr i paketet ihop med 


tipslistor. Plus införande i riksmedia. 


PDG Sören Fohlström för ”frågebatteriet”. 


VDG Mikael Sönner för ”Skänningemodellen. 


Distrikten (DG och PRC) ansvarar för 
implementering i sitt distrikt, bland dess 


klubbar.  


Förslag till beslut  


Guvernörsrådet beslutar att genomföra 
profilkampanj för Sveriges Lions i enlighet med 


arbetsgruppens förslag.  


Guvernörsrådet beslutar att MD 101 ansöker 


om bidrag hos LCI för detta.  
Guvernörsrådet delegerar till AU att skriva 


under ansökan.  


GR beslutar även att profilkampanjen 
operativt ska genomföras utåt samtidigt, med 


start våren 2009.  


 


OBS: Skriv förslag till ansökan också och bifoga 
till GR 3.  
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Frågor ”på stan”, frågor i samband med annonserna 
 


1. Känner du till Lions eller Lions Clubs? Ja/Nej. 


2. Om Ja, vet du vad Lions gör? Om nej, vad tror du att Lions gör? 


(Fyll i spontana korta svar) 


3. Har du någonsin sett det här? Visa Lions logo. Ja/Nej. 


4. Om ja, minns du i vilket sammanhang?  (Fyll i korta svar) 


5. Har du sett denna annons? Visa annons. Ja/nej 


6. Kan du tänka dig att göra en hjälpinsats på din fridtid, för att hjälpa andra 


människor? Om ja, gå vidare 


7. Skulle du kunna tänka dig att skänka pengar till Lions? 


8. Skulle du kunna tänka dig att söka medlemskap i Lions? 


9. Då vill jag gärna bjuda in dig på vårt nästa månadsmöte för att få reda på mer 


och se vilka vi är som hjälper människor där samhället inte räcker till. 


 


Kontaktuppgifter till personer ni intervjuar: 


 


Namn:    Tel.nr.   e-post 


 


____________________   ___________               __________________  
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Lägesrapport Morogoro 2008.10.06. 
 
Träningsprogram Sight First 
 Morogoro skall utarbeta ett träningsprogram för kommande halvårsperiod. Programmet 
med budget sändes till Ministry of Health för godkännande. MoH skickar det efter godkännande 
till Lions Club Dar-es-Salaam City för utbetalning. Morogoro måste kolla att programmet 
kommit MoH tillhanda. Omedelbart efter genomförd träning skall redovisning ske av 
kursinnehåll, antal deltagare och ekonomiskt utfall. 
 
Genomförda utbildningar är nu Dr. Njau tvåårig ögonkirurgutbildning på KCMC i Moshi. Njau 
har nu trätt i tjänst med ansvar för ögonsjukvården i Morogoro och Mvomero Distrikten. Vidare 
är Dr.Makwila klar med sin ögonläkarutbildning men har den 1 oktober påbörjat en tre månader 
lång specialutbildning i trakomkirurgi i Dodoma. 
 
Sköterskan Joyce Danford Mganga har anmälts till en tvåårig utbildning till ophthalmic nurse i 
Banjul,Gambia. Utbildningen omfattar bl.a. trakom- 
kirurgi. Vi sökte plats för ytterligare en sköterska, men hon nekades p.g.a. för hög ålder-45 år. Vi 
fortsätter att söka kandidater, då vi har gott utrymme inom SF-projektet. 
 
Genomförd träning 
24 cataract case finders och 21 PEW`s (Primary Eye Worker) har tränats vardera en vecka i 
Ngerengere som är en av de blivande Health Centers. 
 
Under två veckor tränade optikerna Hans Carlsson och Anders Hendén 
från Vision for All de två optikerna i Morogoro att mäta upp, märka och förpacka begagnade 
glasögon. Under dessa övningar beslöt man gemensamt att anpassa mät-och märkning till 
Tanzanska förhållanden. Man beslutade också hur olika styrkor skulle grupperas och förvaras. 
 
Efter detta vidtog synundersökning och utdelning av glasögon i byarna 
Melela och Wami Dakawa. Båda belägna i torra områden. Härvid deltog tre assistenter från 
Sverige, ögonläkare och ögonsjuksköterska från Morogoro samt viss annan personal för 
registrering m.m. Efter första dagen gjorde vi en utvärdering av aktiviteten och beslöt vissa 
förändringar. Därefter fick optiker och personal från Morogoro lägga upp aktiviteten med bl.a 
patientflöde och stationsplacering. Efter de två veckorna förklarade sig deltagande optiker och 
läkare redo att på egen hand arrangera syntest och glasögonutdelning, vilket var målet med 
aktiviteten. 
Ett stort antal patienter hänvisades till deltagande ögonläkare. Av testade 546 personer hade inte 
mindre än 159 åkommor som behövde behandlas varav 47 stycken gråstarr. Andelen gråstarr 
gjorde också att antalet glasögon med minuslinser (för närsynthet) var ovanligt stort. Så snart 
man kan lösa transportfrågan skall dessa patienter opereras på sjukhuset i Morogoro. 
Patientkostnad 30 000 TSh ung.175 kr. Lions Club Dar-es-Salaam City har lovat att diskutera att 
sponsra dessa kostnader annars finns fonder i D101B. Påfallande många av patienterna var 
masaier, som ju lever i torra och dammiga miljöer. Efter det att aktiviteterna avslutats donerade 
Vision for All optikerutrustning till ett värde av c:a 40 000 kr. 
Av de i Radiohjälpsprojektet budgeterade 650 90 kr har hittills förbrukats 
c.a 55 000 kr. Kvarstående medel planeras för trakomscreening av skolbarn 
på de orter vi arbetade nu. 
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Byggnadsverksamhet 
Ögonkirurgkliniken har nu både golv och väggar. 
I samråd mellan projektledning för ögonsjukvård och mödravård beslöts att de hälsocenter som 
skall rustas upp, skall ha en operationssal som är anpassad både till ögonsjukvård och 
mödra/barnavård. Dessa orter har länge diskuterats att graderas upp till hälsocenter men detta har 
inte kunnat genomföras p.g.a brist på kranvatten. D101 S planerar nu att  
sponsra borrning av brunnar och Sight Savers svarar för ledningsdragning i samband med 
uppförande av kirurgsal. Fyra orter planeras att få hälsocenter Ngerengere, Duthumi.Melela och 
Kibati. Sight Savers har nu åtagit sig renoveringskostnaderna för Ngerengere och Duthumi. 
 
Kampen mot barnblindhet 
Vid möte den 22 september i Dar-es-Salaam beslöts att Morogoro skall presentera en lokal 
projektorganisation och att samordning skall ske med 
Sight Savers International,Ministry of Health Country Eye Coordinator, Muhimbili University 
Hospital och i vissa fall med Mbeya Reg.Hospital. 
Under sista halvåret har projektet legat stilla därför att ett antal nyckelpersoner på olika nivåer 
transfererats eller bytt arbetsgivare. Nu är dock alla poster besatta. 
 
Mödravårdsprojektet 
En förundersökning med datainsamling har gjorts av Dr. Peter Kilima och 
Dr. Peter Nkulila. Förslag till projekt med budget har sammanställts för tre olika nivåer: 
Dispensary level sjukstugenivå), Health Center Level (hälsocenternivå) samt Centralsjukhusnivå. 
Förslagen är nu ute på remiss. 
Målet är att minska mödradödligheten från dagens c:a 700 per 100 000 
levande födda till strax över 100 och samtidigt också minska barnadödlig- 
heten och allvarliga skador på barnaföderskorna. 
 
 
 
Sten Jansson 
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Frågor ”på stan”, medlemsrekryteringsfrågor 
 


Rekommendation: 2 – 3 personer varannan vecka i 1 – 2 timmar och intervjua 25 


personer var per gång.  


 


1. Känner du till Lions eller Lions Clubs? Ja/Nej. 


2. Om Ja, vet du vad Lions gör? Om nej, vad tror du att Lions gör? 


(Fyll i spontana korta svar) 


3. Har du någonsin sett det här? Visa Lions logo. Ja/Nej. 


4. Om ja, minns du i vilket sammanhang?  (Fyll i korta svar) 


5. Kan du tänka dig att göra en hjälpinsats på din fridtid, för att hjälpa andra 


människor? Om ja, gå vidare 


6. Skulle du kunna tänka dig att skänka pengar till Lions? 


7. Skulle du kunna tänka dig att söka medlemskap i Lions? 


8. Då vill jag gärna bjuda in dig på vårt nästa månadsmöte för att få reda på 


mer och se vilka vi är som hjälper människor där samhället inte räcker till. 


 


Kontaktuppgifter till personer ni intervjuar: 


 


Namn:   Tel.nr.   e-post 


 


_____________________          ___________                __________________  
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Profilprogram 
 
Bakgrund 
GR 2 i Skara behandlade frågan med anledning av motion nr 5 från Uppsala Riksmöte.  
GR gav kontoret i uppdrag ta fram en enhetlig struktur för hemsidor från klubb till 
multipeldistriktsnivå.  
 
Förslag 
Det finns en rad olika tekniker för att erhålla en enhetlig mall för hemsidor. Webbmaster Cynthia Lo 
har undersökt några av dem och ger i dokumentet nedan 2 alternativ.  
 
Det hon förordar är ett publiceringsverktyg som heter Prodoweb. Detta är relativt kostnadseffektivt 
och samtidigt kan man ha en unik layout på mallen som – i vårt fall – multipeldistriktsnivå, distrikt 
och klubbar enkelt kan använda.   
Med Prodowebb kan motionärens, LC Skellefteås, intentioner uppfyllas.  
 
Mallar för brev m m  
Som sades på GR 2 så finns redan ett profilprogram för Lions som reglerar hur brevpapper m m ska 
se ut. Denna mall ligger sedan länge på Lions hemsida, www.lions.se och är lätt för klubbar och 
distrikt att ta fram i word och skriva till sin egen adress.  
Profilprogrammet styrs av LCI (Oak Brook) och är under uppdaterande, enligt uppgift.  
Profilen är en fråga för ett huvudkontor – i Lions fall LCI. Det handlar alltså inte om att ta fram ett 
program för Sverige. Vi måste följa det huvudkontoret bestämmer.  
Essen, varumärkeskonsult, exempelvis säger: ”Vi rekommenderar ej att göra separata profilprogram 
på nationsnivå i de fall man är en internationell organisation/företag. Det gör varumärket otydligt.” 
(Ett profilprogram kostar ca 150 000 - 300 000 SEK att ta fram.)  
 
Konklusion 
Då RM i samband med beslutet av motionen inte satte någon budget för infriandet av motionärernas 
vilja, måste kostnaden för en enhetlig webbmall belasta den som vill använda den.  
Enligt motionärerna skall den användas på multipeldistriktsnivå och distriktsnivå, men klubbarna 
rekommenderas använda den. 
 
Förslag till beslut 
Guvernörsrådet beslutar att; 


- Erbjuda klubbarna och distrikten webbpubliceringsverktyget Prodoweb för att erhålla samma 
mall rakt igenom från multipeldistriktnivå, distrikt och klubbar.  


- Kostnaden får belasta den som använder Prodoweb. 
- Gemensamma mallar i övrigt kommuniceras ut i organisationen.  
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En presentation av  Prodoweb 
Företag: Textalk 


 
Om publiceringverktyget Prodoweb 
Prodoweb är ett verktyg för att snabbt och enkelt strukturera och publicera information på en 
webbplats utan kunskap om programmering. Med Prodoweb kan en eller flera medarbetare enkelt 
skapa och uppdatera en eller flera webbplatser från en webbläsare. 
 
Arbetet i Prodoweb kan jämföras med en enkel form av ordbehandling. Med kunskap i MS Word 
eller liknade ordbehandlingsprogram kan du också skapa webbsidor i Prodoweb. 
 
Innehåll och struktur 
Prodoweb låter dig fokusera på webbplatsens innehåll och struktur istället för tekniken.  
Ansvaret för informationspubliceringen kan delegeras vilket förenklar och snabbar upp arbetsflödet 
och uppdatering av webbplatsen. 
 
Enkel uppdatering av webbplatsen 
All hantering och uppdatering av webbplatsen sker genom en vanlig webbläsare (Internet Explorer 
5.5 eller senare). Prodoweb har en inbyggd editor som fungerar på samma sätt som ett vanligt 
ordbehandlingsprogram. Du kan enkelt formatera text, skapa länkar och tabeller, infoga och ladda 
upp bilder eller filer m.m. 
 
Stöd för flera administratörer 
En webbplats som skapas med Prodoweb kan ha flera administratörer med olika avdelningar och 
rättigheter. Detta gör det enkelt att fördela arbetet mellan olika avdelningar och ansvarsområden. 
Man är inte låst vid en webmaster som använder ett program som bara han eller hon behärskar. 
 
 
Versioner och priser 
 
Lite 
Prodoweb HTML Editor  
Möjlighet att infoga och redigera egen HTML  
Obegränsat antal sidor  
Obegränsat antal sidmallar  
Obegränsat antal formatmallar  
Menysystem  
Formulär  
Nyhetssystem  
Bildgallerier  
Stöd för fler administratörer  
Webbhotellutrymme ingår ej.  
1 350:-/år   inkl moms  OBS! Ej rabatt. 
 
 
Bas 
Allt som ingår i Lite-versionen + lösenordsskydade sidor 
Utrymme 100 MB     
3 750:-/år inkl moms   
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Efter rabatt 3375kr efter 
 
Plus 
Allt som ingår i Lite-versionen + följande: 
Lösenordsskyddade sidor          
Schemaläggning av publicering            
Kund- och medlemsdatas med e-postutskick.(TexMail)              
Utrymme 1000 MB   
12 0000:-/år   inkl moms 
10 800:-/år efter rabatt.  
 
Några kunder 
Swedbank Företagsförmedling 
Örebrotravet 
 
Villkor 
Lions klubbar får 10% rabatt på dessa priser. Skulle det vissa sig att många klubbar vill ansluta sig 
går det att diskutera ytterligare rabatt.  
Textalk erbjuder sig att skapa den mall som vi vill använda. 
All support kommer dock att läggas på kontoret. 
 
 
Mina kommentarer: 
Om man inte behöver lösenordsskydda hemsidan då är Lite-versionen är en väldigt bra lösning.  
De garanterar att de kan skapa exakt den layout som vi vill använda. Webbhotellutrymmet ordnas lätt 
genom 24-7 Webhosting för 488kr/året för 100 MB plus 5 st e-postkonton. Sammanlagt blir det ändå 
billigare än Klubben.se och med mycket större frihet. 
 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Klubben.se 
Företag: Sportion Media Group AB 
 
Vad är klubben.se ? 
När man som klubb eller förening registrerar sig på klubben.se tilldelas man automatsikt en hemsida 
med alla funktioner man kan tänkas behöva. Från hemsidan kan man sedan enkelt logga in och sköta 
alla uppdateringar direkt från webben helt utan några som helst förkunskaper. 
 
Helt GRATIS! 
Att registrera en klubb eller förening på klubben.se är helt gratis och utan förbindelser. Tjänsten är 
istället annonsfinansierad dock i en mycket begränsad mängd och på specifika platser utanför 
hemsidans innehåll. Vill ni också köpa bort reklamen så finns även denna möjligt.  
 
3 minuter 
Så lång tid tar det att registrera en egen hemsida för en klubb eller förening. Direkt efter 
registreringen skickas sedan ett mail med inloggningsuppgifter samt instruktioner så att kluben direkt 
kan börja jobba med den nya hemsidan. 
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Enklast möjliga uppdatering 
I skapandefasen av klubben.se var vårt absolut viktigaste mål att allt skulle vara så enkelt som 
möjligt. Du kan alltså helt utan några som helst förkunskaper sköta en hemsida på klubben.se.All 
uppdatering sker via webben genom att logga in med ett personligt användarnamn och lösenord. 
Uppdatering sker sedan via enkla webbformulär och hjälptexter finns på nästan alla 
uppdateringssidor. 
 
Önskar ni en reklamfri sida? 
Önskas det reklamfri så finns det möjlighet att få en helt reklamfri sida för endast 198 kr per månad 
inklusive moms dvs 2340kr/år.  
 
 
Allt detta ingår: 
 
Nyheter 
E-postutskick 
Gästbok 
Flera användare med behörighet kan skapas 
Nyhetsbrev 
Dokumentarkiv 
Egna menysidor 
Besöksräknare 
Kalender (grafisk) 
Logga och Toppbild 
Hantering av lagsidor för idrottsföreningar som kan användas som projektsidor 
Sponsors ruta för exponering 
Support 
100 Mb Utrymme 
 
Mina kommentarer: 
Fördelen är att det är väldigt lätt att jobba med redigeringen med färdig mall.  
De kan dock inte skapa exakt samma layout som vi har då faller hela idén med att ha en gemensam 
profil. För klubbar som väljer att inte använda MDs mall så är detta perfekt. 
 
 
 
 
Cynthia Lo 
Lions kontor  
2008-09-05 
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Rapport från Svenska Ungdomsspelen den 30/8-2008 på Stockholms Stadion 
 
Undertecknad deltog tillsammans med Börje Jonsson som Lions representanter i rubricerade 
aktivitet.  
 
I strålande solsken avgjordes den tionde upplagan av Svenska ungdomsspelen på Stockholms 
stadion. Närmare 260 ungdomar från 19 distrikt ställde upp i årets final och det bjöds på fantastiska 
resultat blandat med både glädje och besvikelse. 
Nästa år lämnar man Stockholm för Göteborg. 
 
Lions delade ut tre lagpriser, till bästa distrikt på 7000:-,5000:-och 2000:- 
Kriterierna för lagpriset är förutom idrottsprestationerna hur ser truppen ut, 
fördelning pojkar flickor, antal synskadade, rullstolsbundna och utvecklingsstörda. 
Tävlingen mellan distrikten vanns i år av Västergötlands HIF, före Skånes HIF och Smålands HIF.  
 
Västergötland fick också ta emot vandringspriset, Kronprinsessan Victorias Pokal. Priset delas ut till 
det distrikt som sammantaget svarat för bästa prestation under tävlingen. I samband med detta pris 
delade Lions ut 5000:- 
 
Svenska ungdomsspelen är idrott för alla, alla kan delta utifrån egna förutsättningar, det är också 
viktigt att barn kommer i kontakt med idrotten eftersom den kan göra det möjligt till ett rikare och 
mer självständigt liv. 
 
De penningpriser Lions delar ut denna dag betyder mycket för distrikten och deras ledare i det ideella 
arbetet med att skapa bättre förutsättningar för en utsatt grupp i samhället. 
 
 
Alf Bakken 
 
Ledamot hjälpkommittén 
Handikappansvarig 
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Slutrapport Projektet Yrkesskolan i Odari Nepal 2005-2008 
 
 
 
Bakgrund och beskrivning av hjälpbehoven 
Distriktets Framtidskommitté arbetade under verksamhetsåret 2004-2005 fram ett 
utvecklingsprogram där en av åtgärderna som rekommenderades var ett gemensamt distriktsprojekt 
med inriktning att hjälpa svaga och utsatta grupper ute i världen och att stärka banden mellan 
medlemmarna och klubbarna i distriktet. 
Efter värdering av olika projektalternativ fattades beslut att föreslå distriktet att bygga en yrkesskola i 
Odari som ligger i Kapuvaistrudistriktet i Nepal. 
Distriktsmötet i Halmstad 2005 fattade beslut att genomföra projektet och det utsågs en 
projektkommitté med dåvarande VDG Åke Björkman, LC Huskvarna som projektledare och DK Jan 
Gustafsson, LC Osby som ekonomiansvarig. För kontakterna med våra företrädare i Nepal utsågs 
Lion Claes Löfstedt och Lion Anette Axelsson båda från LC Huskvarna. 
Projektkommittén har besökt Odari vid ett flertal tillfällen där projekteringsbesöket betalades med 
projektmedel medan uppföljningsbesöken betalats privat. Lion Claes Löfstedt och Lion Anette 
Axelsson har dessutom besökt skolan vid ett flertal tillfällen i samband med andra resor till Nepal där 
man fått en symbolisk kostnadstäckning.  
 
Nepal räknas för att vara ett av de fattigaste länderna i världen med en mycket svag statsekonomi till 
stor del baserad på turism och bistånd. Landets belägenhet i Himalayaområdet utan hamnar och 
utbyggd infrastruktur gör det svårt för landet att få investeringar trots att det finns stora 
råvarutillgångar. Järnvägsnät saknas helt och vägnätet är undermåligt och ofta utsatt för jordskred på 
grund av monsunregn. 


Ungefär hälften av befolkningen kan räknas som definitionsmässigt fattig. Huvudnäringen är 
jordbruk med 80 procent av arbetskraften och 41 procent av BNP. 80 procent av exportintäkterna 
kommer från textilier och mattor. Nepal har en BNP per capita på 1400 USD som kan jämföras med 
Sveriges 29 800 USD (enl. CIA world factbook 2005) 


Utländskt bistånd står för 60 procent av Nepals kostnader för ekonomisk utveckling, och för 28 
procent av den totala statsbudgeten. 


Flickor och unga kvinnor är utsatta i det Nepalesiska samhället. I Nepal uppmuntras inte flickor att 
utbilda sig. Anses som bortkastad tid. Flickorna förväntas istället hjälpa till med sysslor i hemmet. 
Därför går bara 41 % av landets flickor i skolan. Redan vid 10,11 års ålder blir många bortgifta och 
de flesta får sitt första barn när de är mellan 14 och 18 år gamla. 


Flickorna anses som en belastning i många familjer och riskerar att hamna i barnarbete eller sexuell 
exploatering s.k. trafficking. Många Nepalesiska flickor skickas till norra Indien där de tvingas till 
prostitution. Det finns beräkningar som säger att cirka 300 000 Nepalesiska flickor är sålda eller 
bortrövade till prostitution eller omänskligt barnarbete. Samtidigt har Nepal cirka 500 000 
föräldralösa barn. Man beräknar att bara i huvudstaden Kathmandu finns det mer än 500 underåriga 
barn i prostitution. Nepal har minst 2000 bordeller. Förutom inhemsk prostitution förs ungefär 7000 
nepalesiska flickor per år över till bordeller i Indien. 


Trots intensifierade gränskontroller har inte situationen förbättrats. Problemet måste angripas på det 
förebyggande planet med utbildning och information till såväl barn/ungdomar och föräldrar. Källor: 
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Ecpat. Unicef, Rädda Barnen. Tyvärr kommer det rapporter om en markant ökning av prostitutions 
och traffickingproblemet i Kathmandudalen det senaste året. 


Tidplan  
Den totala projekttiden har beräknats till 4 år med start i juni 2005 och utfasning för Lions del per 
den 31.12. 2009. Därefter skall skolan klara sig utan direkt stöd från Lions. De faddrar som efter 
detta datum önskar stå kvar har givetvis möjlighet att göra detta. 


Finansiering av skolans verksamhet från 30.6. 2008 – 31.12. 2009 
Under denna introduktionsperiod kommer skolan att successivt rekrytera elever upp till målet 100. 
Självfinansieringsgraden kommer under perioden att öka allt eftersom yrkesfärdigheterna ökar. 
Stödet till skolan fasas ut och ersätts med intäkter från försäljning av sömnadsalster och fadderbidrag. 


Framtida finansiering av skolan och dess verksamhet 
Finansiering efter 31.12. 2009 ska ske genom att skolan i utbildningssyfte producerar och säljer 
kläder och andra sömnadsalster tillsammans med fadderbidrag och skolavgifter för de elever som har 
ekonomisk möjlighet att betala för sig.  


Rekrytering 
Elever rekryteras från hela Nepal och ett flertal socialarbetare arbetar för skolan med att hitta 
lämpliga elever.  


Ägare av skolan 
Lions distrikt 101 SV har i samband med distriktsmötet i Ljungby den 19 april 2008 över- lämnat 
skolan till N.G.O. organisationen Namaste Sweden Society (NSS), P.O.B. 8247, Kathmandu, Nepal. 
E-post:  namastess@ntc.net.np. Styrelsen för NSS består av de som lett byggprocessen lokalt 
tillsammans med män och kvinnor som i sina yrkesroller kan tillföra skolan vad som behövs av olika 
färdigheter. Två av styrelsens medlemmar är Lions. 


Operationellt mål 
Att inom två efter skolstart erbjuda cirka 100 flickor en treårig grundskole- och yrkesutbildning. 


Kvalitativt mål 
Att skapa en skola som ger flickor och unga kvinnor en utbildningsplattform med en för landet 
acceptabel allmänbildning med möjlighet till försörjning och ett respektabelt liv. 


Skolans lokala påverkan 
Byn Odari har cirka 1000 invånare och har med sin belägenhet intill den där Indiska gränsen ett utsatt 
läge för bl.a. rekrytering till bordeller. Skolan visar på ett bättre alternativ för försörjning av unga 
kvinnor där yrkesutbildningen i sömnad ger kvinnorna en helt annan status än de outbildade. Ur ett 
genusperspektiv har dessa utbildade unga kvinnor en påverkan på andra att söka sig en utbildning 
istället för att gifta sig vid för tidig ålder. 


Skolan har en stor ekonomisk betydelse för byn Odari eftersom man köper olika typer av 
förnödenheter från orten och i närliggande stad.  


I en inte för lång framtid kan ortens kvinnor ges möjlighet att på fritid få lära sig sy och på så sätt 
förkovra sig och ges möjlighet till extra intäkter till familjen. 


 







Bil 42 
2008-10-06 


Sidan 3 av 5 
LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD1012008-2009 


Byggrapport 
Den planerade byggstarten i januari 2007 blev försenad på grund av ihålliga regn och för regionen 
kall väderlek av en omfattning som Kapivastrudistriktet i södra Nepal inte haft på 60 år. För att 
kunna genomföra grundläggningen på ett ur byggnadstekniskt tillfredsställande sätt anställdes under 
kort tid extra byggarbetare. Under en begränsad tid hade byggarbetsplatsen mer än 60 
byggnadsarbetare anställda från orten Odari och närliggande byar. Arbetsledningen rekryterades ur 
det kända sherpafolket och stommen till skolbyggnaden med tak, fönster och dörrar var på plats i 
mars 2007 och kunde inspekteras av de 15 Lions som besökte skolan vid denna tidpunkt. Skolan var 
färdig att ta emot de första eleverna i augusti 2007. 


På grund av ofta förekommande elavbrott beslutades att förse skolan med ett reservkraftverk vilket 
kommer att installeras under augusti 2008.  


Projektsammanfattning 
Projektgruppens samlande intryck av projektet är att det per dags dato varit mycket framgångsrikt på 
grund av det massiva stödet från ett distrikt som visat mycket stor sammanhållning och som samlat in 
mer än 1 miljon kronor. Stödet från LCIF och Radiohjälpen har visat sig vara mycket viktigt för 
projektets genomförande. 


Men utan ett antal fantastiska nepaleser hade aldrig skolan blivit byggd vilket visar att ett 
biståndsprojekt där samverkan mellan mottagare och givare fungerar har alla möjligheter att bli bra. 


Alla de Lions och andra som på olika sätt bidragit till skolan kommer efter att Lions lämnat projektet 
ha möjlighet att ge sitt stöd på olika sätt. 
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Ekonomisk sammanställning 


Intäkter 


100-lappen    330 655 


Insamling klubbar distrikt 101 SV  798 074 


LC Orust        9 260 


IBM Postpengar       9 163 


Radiohjälpen    100 000 


Pengapåsen MD 101 – reservelverk     35 000 


LCIF     515 250 


S:a intäkter                                         1 797 402 


 


Fadderpengar 


Intäkter 


Totala intäkter                         245 587 


Utbetalt till eleverna                        - 91 570 


Medel till förfogande          154 017 (2008-06-30) 


Kostnader 


Resor, zonträffar                         - 4 742 


Kampanjmaterial                       - 60 281 


Tryckning av blad                          - 838 


Nepalresa                                                 - 48 220 


Prospekt                       - 10 938 


Resa Temba Lama m fl.                          - 35 803 


Div. kostnader                      - 23 418 
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S:a kostnader                   - 184 240 


Bygginvestering 


Markkostnader                       -   59 853 


Vägkostnader                       -   10 784 


Bygget        -1 009 834 


Maskinutrustning         - 260 990 


S:a utbetalningar      -1 341 461 


Medel till förfogande          271 701  (2008-06-30) 


 


 


Huskvarna och Osby den 30.6. 2008 


Åke Björkman   Jan Gustafsson  Anette Axelsson  Claes Löfstedt 


 


Revision 


Revisionsrapport bifogas. 
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Revisionsberättelse 


Lions Club International distrikt 109 SV Nepalprojektet Yrkesskola i Odari, Nepal. 
Vi har granskat verksamhetsberättelsen och bokföringen samt projektgruppens arbete i 
Nepalprojeictet inom Lions Club international distrikt 101 SV för tiden 2005 - 2008 06 30. 
Det är projektgruppen och projektledaren som har ansvaret för räkenskapshandlingama och 
förvaltningen. Vårt ansvar är att uttala oss om Slutrapporten och förvaltningen på grundval 
av vår revision. 
 
Revisionen har utförts i enlighet med god revisionssed. Det innebär att vi planerat och 
genomfört revisionen för att i rimlig grad försäkra ass om att slutrapporten och bokföringen 
inte innehåller väsentliga fel. En revision innefattar att granska ett urval av underlagen för 
belopp och annan information i räkenskapshandiingarna. I en revision ingår också att pröva 
redovisningsprinciperna samt projektgruppens tillämpning av dem samt att bedöma den 
samlade informationen i rapporten. Vi har granskat väsentliga beslut, åtgärder och 
förhållanden i projektet för att kunna bedöma om ledamot av projektet eller projektledaren 
har handlat i strid med projektets idé. Vi anser att vår revision ger oss rimlig grund för våra 
uttalande nedan. 
 


Slutrapporten har upprättats i enlighet med god redovisningssed. 


Projektgruppen och projektledaren har enligt vår bedömning inte handlat i strid med 
projektets ursprungsidé. 
 
Vi tillstyrker att resultat- och balansrakningarna fastställes samt att projektgruppens 
medlemmar och projektledaren beviljas ansvarsfrihet för projektet. 
 


 


Osby den 11 september 2008 


  
Kjell Svalbo     Bertil Sandell  





